艺术硕士 专业学位研究生培养方案
Professional degree program in Master of Fine Arts
代码 : 1351
Discipline code:1351
一、学科概况与研究方向
江苏大学艺术硕士设立中国绘画艺术、中国书法艺术、视觉与信息设计、环境与公共艺术设计、工业设计、数字媒体设计六个研究方向。培养过程中突出专业特点，以实践为主并兼顾艺术理论及内在素质的培养，教学成果强调创作实践，旨在培养艺术创作领域的高层次应用型专门人才。我院教学和实验设施全面，下设中心实验室和工作坊，配有艺术学院专业文献资料室，为研究生培养奠定了坚实的物质基础。
Ⅰ.Discipline overview and research directions 

The Master’s degree program in fine arts of Jiangsu University sets up six research directions for Chinese Painting, Chinese Calligraphy, Visual and Information Design, Environmental and Public Art Design, Industrial Design and Digital Media Design. Cultivating a professional characteristics is the mainstay of Art School, Hence the pivot of creativity and artistic inner qualities are taken into account as innovation and creativity are the bench mark of the department. The teaching achievement emphasizes on creative practice and aims at cultivating a high-level of applied special talents in the field of art creation. With central laboratories and workshops, professional literature rooms and experimental facilities, college of Art have a comprehensive laid solid material foundation to enhance postgraduate education to the international standards.
二、培养目标
培养具有系统艺术设计专业知识和高水平艺术设计实践技能力，具有较强的表达分析和解决问题能力的人才。能够持续关注本学科国内外前沿趋势和发展动态，适应社会、经济、文化发展的需要，能够胜任设计单位、院校、研究及政府等部门所需要的美术与艺术设计实践、管理、教学、艺术设计活动策划和组织等工作的高层次应用型专门人才。

Ⅱ. Training objectives 

The purpose is to train elites with art design practice skills on a high level of artistic design practice, the strong ability to express, analyze and solve problems. Those elites can continue to pay attention to the developmental trends at the forefront of the discipline at home and abroad. They can meet the needs of social, economic and cultural development. They can become a high-level application of specialized personnel who are capable of design units, institutions, research and government departments such as art and art design practice, management, teaching, art design activities planning and organization.
三、培养方式及学习年限
1.硕士研究生培养以导师负责制为基本方式，硕士研究生入学后即进行师生双向互选，确定导师。在导师的指导下制定研究课题、系统进行探讨，从而能使课堂教学与社会调研实践相结合、理论研究与个性创作相结合。

2.课程设置上以实际应用为导向，以职业需求为目标，以综合素养和应用知识与能力的提高为核心。课程设置分为学位公共课、专业必修课、专业选修课和专业实践4大模块。培养过程突出专业特点，注重实践教育。硕士研究生在学期间应在导师的指导下有计划有目的的参加社会实践活动，积极把握艺术实践的机会。学院与部分国外大学有交流合作平台，并建立了联合培养机制，选拔部分符合条件的学生参加交流学习项目，并获得相应的学习交流证明。

3.修学年限不少于3年（包含3年），最长不超过5年。

Ⅲ. Training modes and the duration of study 

1.The basic way of master graduate training is the tutor-responsible system. After postgraduate students enroll in school, students should finish the bidirectional mutual selection to choose the mentor. Under the guidance of the instructor, graduates should complete the research topics, the system to explore, which can combine classroom teaching and social research practice, theoretical research and personality creation.

2.Curriculum provision should be oriented by practical application, aimed at occupational demand and centered by comprehensive quality, application of knowledge and ability to improve. The course set is divided into four major modules: degree public courses, major compulsory courses, professional elective courses and professional practice. The training process highlights the professional characteristics and focuses on practical education. Postgraduates during school time should be under the guidance of an assigned instructor to have a planned purpose to participate in social practice activities and to actively grasp the opportunity of artistic practice. Our college has cooperative exchange platform with some foreign universities and a joint training mechanism has been established. Part of eligible students can be selected to participate in exchange learning projects, and get the appropriate proof of the exchange of learning communication.

3. Study duration is at least 3 years (including 3 years),not more than5 years.

四、课程学分
IV. Course credits 

1.学分要求
i.Credit requirements 

课程总学分不低于 30  学分，其中学位课不少于   15   学分，选修课不少于   15   学分。
The total credits of the course shall be no less than  30   credits, including no less than  15   credits for degree courses and no less than  15   credits for elective courses.

2.课程设置
ii.Curriculum 
	Course Category

课程类别
	Course Name

课程名称
	Credit

学分
	Term

学期(Spring/Autumn)
	School by which

Courses opened

开课学院
	type of the course

课程性质
	Remark

备注

	Degree courses

学位课
	Public degree course

公共学位课
	Integrated Chinese

综合汉语
	4
	S/A
	Language & Culture Center

语言文化中心
	Bilingual
双语
	Compulsory

必修

	
	
	Overview of China

中国概况
	3
	A
	OEC
	Bilingual
双语
	

	
	Basic Theory Course

基础理论课
	Art History Studies
艺术史研究
	2
	A
	School of Art
艺术学院
	Bilingual
双语
	At least 5 credits

至少5学分

	
	
	Art Theory and Research Method
艺术理论及方法研究
	3
	A
	School of Art
艺术学院
	Bilingual
双语
	

	
	
	Psychology in Art 
艺术心理学
	2
	A
	School of Art
艺术学院
	Bilingual
双语
	

	
	Core Specialized Degree Courses

核心专业学位课
	Chinese Folk Arts
中国民间艺术
	3
	A
	School of Art
艺术学院
	Bilingual
双语
	Compulsory
必修

	Non-degree course

非学位课
	Specialized Elective Courses

专业选修课
	Media Art and Creative Industry Services
媒体艺术与创意产业服务
	2
	S/A
	School of Art
艺术学院
	Experiment platform
	Compulsory
必修

	
	
	Art styles and genres
艺术风格与流派
	2
	S/A
	School of Art
艺术学院
	Frontier lecture
	

	
	
	Research and Writing on Literature of Artistics
艺术文献研读与写作
	3
	A
	School of Art
艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	  Study on the Techniques of Famous Chinese Painters
国画名家技法研习
	3
	S
	A Study on the Art of Chinese Painting

中国绘画艺术专题研究
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	Choose 1 module for 6 credits

选一个模块6学分

Choose 1 module for 6 credits

选一个模块6学分

	
	
	Research on The Creation of Chinese Painting
中国画创作研究
	3
	S
	
	Bilingual
	

	
	
	Special research on Calligraphy and Traditional Culture
书法与传统文化专题研究
	3
	S
	A Study on the Art of Calligraphy in China

中国书法艺术专题研究
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	Research and practice of calligraphy master technique
书法名家技法研习
	3
	S
	
	
	

	
	
	Landscape ecological planning practice 

景观生态规划实践
	3
	S
	Study on the Design of Human Settlements in China

中国人居环境设计研究
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	Research of Urban and Architectural Heritage Conservation and Design
城市与建筑遗产保护与设计研究
	3
	S
	
	Bilingual
	

	
	
	The Research on Chinese Traditional Design Theory and its Modern Application

中国传统造物理论的现代应用研究
	3
	S
	Research on the Modern Application of Chinese Traditional Creation Theory

中国传统造物理论的现代应用研究
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	Practical Application of Chinese Traditional Design Theory

中国传统造物理论的现代应用实践
	3
	S
	
	Bilingual
	

	
	
	IP Communication and digital consumption
IP传播与数字化消费  
	3
	S
	Research on Digital Media and Cultural Inheritance

数字媒体与文化传承研究
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	Digital Interaction Design
数字交互设计
	3
	S
	
	Bilingual
	

	
	
	 Creative Design of Folk Art
民间艺术创新延展研究
	3
	S
	Visual Thinking and Creative Practice

视觉思维与创意实践
School of Art

艺术学院
	Bilingual
	

	
	
	Visual Thinking and Creative Practice

视觉艺术思维与创意实践
	3
	S
	
	Bilingual
	

	
	Public Elective

Courses

公共选修课
	All graduate programs in all disciplines throughout the school

全校所有学科的全部研究生课程
	At least 2 credits

至少2学分


Note: Please specify the type of the course { English taught course, bilingual course, cutting-edge lecture or experimental course}课程性质中请明确是全英文课程、双语课程、前沿讲座或实验平台课程等
五、拓展学分要求
V. Extended credit requirements
无要求
No demands
六、实践学分要求（≥ 20学分）
Ⅵ. Practice credit requirements(≥ 20 credits)
研究生在学期间必须参与的学术活动和必修环节同样采取学分制，统称为实践学分。实践学分和课程学分不得通用，研究生的课程学分和实践学分均满足要求后方可进入学位论文送审答辩环节。

Graduate students must participate in the academic activities and compulsory links during the same credit system, collectively referred to as practice credits. Practice credits and courses credits are not common. Graduate student credits and practical credits are required to meet the requirements before they can enter the degree thesis to reply to the dissertation defense link.
1.学术活动（≥2学分）

研究生必须参加学校组织的“学术道德规范讲座”和国内外知名专家学者的专题讲座、学术报告、研究生论坛等学术研讨活动，参加学术研讨活动后必须形成完整的学术报告。硕士研究生在读期间应参加10次以上学术报告活动。学术活动由学科或导师负责考核。

同时，为拓宽研究生的学术视野，学校鼓励研究生在学期间参加国际会议或全国性高层次学术会议并在大会上宣读本人的学术论文并交流发言。研究生在国际会议或全国性高层次学术会议上宣读学术论文者可视同其学术活动环节合格，具体要求由学科确定。

i.Academic activities (≥2 credits)

Graduate students must participate in "academic ethics lectures", domestic and foreign well-known experts and scholars of the lectures, academic reports, graduate forums and other academic research activities organized by the university. A complete academic report should be formed after participating in academic research activities. Postgraduates during the school time should hand in more than 10 academic reports. Academic activities are subjected to examination by subject or mentor.

At the same time, in order to broaden the academic perspective of graduate students, the university encourages graduate students to participate in international conferences or national high-level academic conferences in the school, read academic papers and exchange speeches at the conference. Graduate students in international conferences or national high-level academic conference who qualify with their academic papers are added as part of their academic activities, the specific requirements determined by the discipline.

2.文献阅读（≥2学分）

研究生应完成导师指定的本学科经典名著阅读，专业文献阅读不少于6万字，具有一定的钻研学术文献的能力和自我获取知识的能力。文献阅读于学位论文开题前由学科组织专家小组统一考核并记录成绩，不合格者不得进入学位论文开题环节。

ii.Literature reading (≥2 credits)

Graduate students should complete the classics reading which the instructor designates. The professional literature reading should not be less than 60,000 words, with a certain ability to study academic literature and self-access to knowledge. Literature reading should be accessed and recorded into grades by the subject group of experts before the opening of the dissertation. Failures cannot enter the opening part of the degree thesis.
3.专题研讨（1学分/次，≥2学分）

研究生在学期间必须在学科范围内公开进行文献研读交流、学术研究进展汇报和专题研讨汇报，硕士研究生不得少于2次，倡导研究生跨学科研讨。

iii.Seminar (1 credit / time，≥2 credits)

Graduate students in the academic period must be open within the scope of literature exchange, academic research progress reports and seminars. Graduate students shall not be less than 2 time with the purpose of promoting graduate research interdisciplinary.
4.实践环节（≥14学分）

①参加两次以上的展演实践环节（4学分），如设计竞赛活动或者设计项目，总结实践活动成果参加学院组织的参赛作品展；②参加两次以上的艺术考察（4学分），包括博物馆考察，民间艺术调查、美术及设计展览观摩，提交考察报告；③在专业方向导师指导下的艺术实践环节（6学分）。须在本专业方向导师的指导下进行独立原创艺术创作或管理策划活动，并在第3学期公开举办相应作品的创作展一次。艺术实践创作的成果需量化，数量与尺寸要求详见表1。

iv.Practice links (≥17 credits)

①  Postgraduates should participate in the exhibition practice links for at least 2 times such as design competition activities or design projects (4 credits), summing up the results of practical activities and the exhibition organized by the organization; 

② Postgraduates should participate in art tours for more than two times (4 credits), including the museum inspection , folk art survey, art and design exhibition observation, the study report submission;

③ The artist's practice under the guidance of professional direction (6 credits). Postgraduates should carry out independent original artistic creation or management planning activities under the direction of the professional direction instructor and publish the creation exhibition of the corresponding works in the third semester. The results of the artistic practice are quantified, and the quantity and size requirements are shown in Table 1. 

表1 艺术实践创作的成果要求

	专业方向
	数量（内容）
	尺寸
	其他

	中国画
	创作作品3～5幅
	不小于4尺对开或斗方
	各形式习作15幅，尺寸不限

	书法
	创作作品5～7幅
	不小于4尺对开或斗方
	各形式习作15幅，尺寸不限

	视觉与信息设计
	创作与某一主题相关的系列作品（不少于8件）
	
	作品形态可为二维、三维及综合形态

	环境与公共艺术设计
	创作与某一主题相关的系列作品（不少于8件）
	
	作品形态不限

	工业设计
	创作与某一主题相关的系列作品（不少于5件）
	
	作品形态不限

	数字媒体设计
	创作与某一主题相关的系列作品（不少于2套）
	
	作品形态不限


Table 1 The Requirements of the Achievement of Artistic Creation

	Major
	Quantity（Contents）
	Size
	Others

	Chinese Painting
	3-5 creative works
	Not less than 4 feet away or bucket side
	15 various forms of works. Size is not limited

	Calligraphy
	5-7 creative works
	Not less than 4 feet away or bucket side
	15 various forms of works. Size is not limited

	Visual and Information Design
	a series of creative works related to a topic (no less than 8 pieces)
	
	Works can be two-dimensional, three-dimensional and comprehensive form

	Environment and Public Art Design
	a series of creative works related to a topic (no less than 8 pieces)
	
	The form is not limited

	Industrial Design
	a series of creative works related to a topic (no less than 5 pieces)
	
	The form is not limited

	Digital Media Design
	a series of creative works related to a topic (no less than 2 sets)
	
	The form is not limited


注：鼓励在读期间参加各种设计竞赛及展览，获奖可得相应学分。国家级及以上展览（全国美协、文联、文化部联合或单独举办）(6学分）、省级展览（省美协、文联、文化厅联合或单独举办）（3学分）及市级展览（地级市美协、文联、文化厅联合或单独举办）（1学分）。获奖学分可与“展演实践环节”进行学分替换。
Note: The participation in various design competitions and exhibitions during the reading period is encouraged and the corresponding credits can be achieved. National and above exhibitions (National Association of Fine Arts, Federation of literary and art circles, Ministry of Culture jointly or separately) (6 credits) (6 credits), Provincial exhibitions (jointly organized by the Provincial Arts Association, Federation of Literary and Art Circles, Cultural Unions) (3 credits) and municipal exhibitions (Prefecture-level city Associations of Art, the Federation of Literary and Art Circles, the Department of Culture jointly or separately) (1 credits). The credits can be replaced with credits for "practice sessions".
七、学位论文与学位授予
VII.Dissertation and degree requirements 

1.论文开题

开题是研究生培养过程中开展学位论文工作的首要环节。研究生在撰写学位论文之前，必须经过认真的调查研究，查阅大量的文献资料尤其是外文文献，了解本人主攻研究方向的历史和现状，在此基础上确定学位论文研究题目，并作论文开题报告。开题报告应论述学位论文选题依据、研究方案、预期目标与科研成果、工作计划等关键问题。

研究生学位论文试行集体开题，由学科（学院）统一组织，研究生学位论文开题必须经导师审核同意方可进行。各学科应成立学位论文开题专家考核小组（导师和指导小组成员必须回避），由本学科或相关学科5名专家组成，确定一名负责人主持开题考核工作。学位论文开题试行专家小组评分（等级）制度，各学科（学院）应提前将学位论文开题的时间、地点等具体信息上网公开。每位研究生在学期间至多两次学位论文开题机会，两次开题时间的间隔不得少于3个月，两次开题均未通过者按退学处理。

硕士研究生学位论文开题报告审核通过一年（至少8个月）后方可申请送审答辩。

i.The opening of the dissertation 

The opening of the dissertation is the primary link in the process of postgraduate training. Before writing the thesis, postgraduates must search for a great quantity of literature, especially the foreign literature and study the history and current situation of the main research direction. The report should discuss the key issues such as the basis of the thesis, research program, expected target and scientific research, work plan and so on.

Postgraduate dissertation tries the collective opening by the discipline (College) unified organization and must be approved by the mentor’s consent of the examination before proceeding. Each subject should set up a degree thesis expert assessment team (mentor and steering group members must avoid), composed of 5 experts related to the subject or disciplines to determine a person in charge of the opening of the examination work. (Degree) system, the subject (College) should announce the degree of time, place and other specific information online in advance. Each postgraduate has at least two opportunities of the opening and the duration of the thesis, and the interval between the two openings should not be less than three months. When a postgraduate fails two opportunities they are dropped.

The examination of the opening of dissertation should be for one year (or at least 8 months) before the application to submit a dissertation.
2.发表学术论文与获得的科研成果

研究生在学期间应积极撰写学术论文，获取一定的科研成果，具体要求详见《江苏大学关于研究生在学期间发表学术论文的规定》和各学院学位评定分委员会的相关要求。

ii.Published academic papers and obtained scientific research 

Postgraduates should actively write academic papers and obtain certain scientific research achievements during their studies. For details, please refer to the relevant requirements of the Jiangsu University on the Academic Articles of Academic Degrees and the Academic Degrees of Academic Degrees.
3.论文撰写

学位论文必须在导师指导下由研究生本人独立完成，论文格式参见《江苏大学研究生学位论文撰写格式要求》。学位论文须符合学界共识的学术规范、标准及体例，杜绝剽窃和一切不端的学术行为。行文中应做到概念清楚、层次分明、文字简练。学位论文字数不少于4万字（英文字数，不含图表）。

iii.Writing thesis 

The dissertation must be completed independently by the postgraduate under the guidance of the instructor. The format of the thesis is described in the format of writing the postgraduate degree thesis of Jiangsu University. The dissertation should conform to the academic norms, standards and methods of academic consensus, prevent plagiarism and all misconduct. The text should be clear, structured and concise. The number of dissertation is not less than 40,000 words (English words, excluding charts).

4.论文评阅与答辩

学位论文的评阅与答辩等要求详见《江苏大学学位授予工作实施细则》和《江苏大学研究生学位论文“盲审”工作暂行办法》等相关要求。另外，答辩专家组成中必须包含相关行业专家一名。

iv.Review and defense 

The requirements of the review and defense of the dissertation can see the Jiangsu University Degree Grant Work Implementation Details and Jiangsu University Graduate Degree Thesis Blind Trial Interim Measures and other related requirements. In addition, the defense experts must include a relevant expert.
八、毕业专业能力展示要求
Ⅷ. Practice process and requirement 

1.总体要求

专业能力展示的具体内容为：艺术硕士专业学位申请人所提交的独立原创艺术作品或管理策划方面的方案展示。

i.The overall requirements 

The specific contents of the professional ability display are: the program of independent original works of art or management plan submitted by the applicant for the master's degree.
2.具体要求

国画毕业创作需提供8至10幅，精选习作15幅；

书法类毕业创作需提供书法或篆刻原创作品15幅；

视觉与信息设计毕业创作需根据选题确定总体创作思路，进行系列作品原创设计（8件以上）； 

环境与公共艺术设计毕业创作需根据选题确定总体创作思路，进行系列作品原创设计（8件以上）；

工业设计毕业创作需根据选题提供原创作品方案3套（每套不少于3件）

数字媒体设计方向毕业创作需根据选题提供原创作品方案1至3套（每套不少于2件）。

ii.Specific requirements 

Chinese Painting graduation creation should provide 8 to 10 pieces and 15 selected works;

Calligraphy Graduation creation should provide 15 calligraphy or seal original works;

Visual and Information Design graduation creation should hand in a series of works of original design (more than 8) according to the topic to determine the overall creative ideas;

Environment and Public Art Design graduation creation should hand in a series of works of original design (more than 8) according to the topic to determine the overall creative ideas;

Industrial Design graduation creation should provide 3 sets (each set of is not less than 3) of original works program according to the topic;

Digital Media Design graduation creation should provide 1 to 3 sets (each set of not less than 2) of original works program according to the topic.
附、需阅读的主要经典著作和专业学术期刊目录
Appendix: Catalogue of professional journals to be read 

一、主要经典著作（Main Classic works）
1．王朝闻著《中国美术史》（原始---清代，共12卷） 北京师范大学出版社，2011版
2．王树村著《中国民间美术史》 岭南美术出版社，2004版
3．《中国书法史》（先秦---清代）（共7卷）江苏教育出版社，2002版
4．(英)贡布里希著《艺术发展史》天津人民美术出版社，2006版
5. 王受之著《世界现代设计史》 中国青年出版社 ，2002版
6. (美)伊恩•伦诺克斯•麦克哈格著《设计结合自然》 天津大学出版社 ，2008版
7. (英)威廉•荷加斯著《美的分析》广西师范大学出版社， 2002版
8. (丹)扬•盖尔著《交往与空间》中国建筑工业出版社 ，2002版
9. (美)鲁道夫·阿恩海姆著《视觉思维》四川人民出版社，1998版
10. (美)苏珊·朗格著《艺术问题》南京出版社，2006版
11. (日)原研哉著《设计中的设计》山东人民出版社，2006版
12. (日)福田繁雄著《福田繁雄—设计创想·图形意味》四川美术出版社，2005版
13. [英]弗兰克•惠特福德著；林鹤译，《包豪斯》三联书店，2001版
14. [日]杉浦康平著，《造型的诞生》中国青年出版社，1999版
15. 陈楠著，《设计思维与方法》湖北美术出版社，2009版
16. [美]威尔伯•施拉姆、威廉•波特著，何道宽译，《传播学概论》中国人民大学出版社，2010版
17. [明]宋应星著，《天工开物》，岳麓书社，2002版
18. 李砚祖著，《设计美学》，清华大学出版社，2006版
19. 李立新著，《设计艺术学研究方法》，江苏美术出版社，2010版
20. 诸葛铠著，《设计艺术学十讲》，山东美术出版社，2009版
1. Wang Zhaowen. History of Chinese Art (Primeval times--- Qing Dynasty, a total of 12 volumes) Beijing Normal University Press, 2011 version

2. Wang Shucun. History of Chinese Folk-Art. Lingnan Art Press, 2004 edition

3. History of Chinese Calligraphy (pre-Qin --- Qing Dynasty) (a total of 7 volumes) Jiangsu Education Press, 2002 edition
4. (British) Gombricki. History of Art Development. Tianjin People's Fine Arts Press, 2006 Edition
5. Wang Shouzhi. History of World Modern Design. China Youth Press, 2002 Edition

6. (American) Ian Lennox McHagg. Design with the Nature. Tianjin University Press, 2008 Edition

7. (English)William Hogarth. The Analysis of Beauty. Guangxi Normal University Press, 2002 Edition

8. (Danish)Jan Gail. Intercourse and Space. China Architecture and Industry Press, 2002 Edition

9. (American)Rudolf Amnheim. Visual Thinking. Sichuan People' s Press, 1998 Edition

10. (American)Susan Lange. Art Issues. Nanjing Press, 2006 Edition

11. (Japanese)Kohei Sugiura. The Design within Design. Shandong People's Press, 2006 Edition

12. (Japanese)Shigeo Fukuda. Shigeo Fukuda’s Design imagination and Graphic meaning. Sichuan Fine Arts Press, 2005 Edition

13. (British) Frank Whitford &Lin He (translator). Bauhaus. Triple Bookstore, 2001 Edition

14. (Japanese)Kohei Sugiura. The Birth of the Shape. China Youth Press, 1999 Edition

15. Chen Nan. Thinking and Method of Design. Hubei Fine Arts Press, 2009 Edition

16. (American)Wilbur Schramm, William Porter, He Daoyuan(Translator), Introduction to Communication Studies. Renmin university of China Press, 2010 Edition

17. (Ming Dynasty) Song Yingxing, Heavenly Creations, Yuelu Book Club, 2002 Edition

18. Li Yanzu, Design Aesthetics. Tsinghua University Press, 2006 Edition

19. Li Lixin, Research Methods of Design Art, Jiangsu Fine Arts Press, 2010 Edition

20. Zhuge Kai, Ten Lessons of Design Art, Shandong Art Press, 2009 Edition
二、主要外文专业学术期刊
Major foreign academic journals 
1. Art Asia Pacific 

 2. Watercolor 

 3. Sculptural Pursuit 

 4. Artist’s Magazine 

 5. Modern Painters 

 6. 趣味の水墨画 

 7. 日本の美

 8. Etapes

 9. Graphis

 10. Axis

 11. Design News

 12. Design Report

 13. AZURE

 14. MODO

 15. Interior Design

 16. Design Management Journal

 17. Designers Digest

 18. I.D.

 19. Form

 20. HOW

 21. Communication Arts

 22. Icon

 23. Eye

 24. Creative Review

 25. Designers-Digest
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